
 

 

 
 

 
 
A változékony időjárás sem tudta elronta-
ni az idei falunapot, amely az eddigi legsű-
rűbb és talán legváltozatosabb program-
mal várta a vendégeket.  

 

Kis túlzással idén két napossá vált a falunap. 
Ugyanis Kovács János esperes ezúttal péntek 
este mutatott be szentmisét, amelyet község-
ünk elöljáróiért és lakosaiért ajánlott fel. 
Az előkészületek azonban már sokkal koráb-
ban elkezdődtek, hiszen a programok előké-
szítésében és a helyszín kialakításában nagy-
jából kéttucatnyian vettek részt, ők mind a-
zon dolgoztak, hogy a szombati nap tökéletes 
legyen. Persze voltak külső körülmények is, 
leginkább az időjárás. Az esőt, amiben egész 
addig reménykedtünk, pont csak egyetlen na-
pon szerettük volna elkerülni. Nem sikerült. 
Szombat reggel a focicsapatok már a kispá-
lyás bajnokságra készültek, mikor a kezdés 
előtt néhány perccel végre elállt az eső, sőt 
hamarosan a nap is kisütött. >> 

 

>> Folytatás a 2. oldalon azonos címmel 
 
 
 
Október 11-én kezdődik az új önkor-
mányzati épület és orvosi rendelő építése a 
Szent István utca és a Zrínyi utca sarkán 
lévő üres önkormányzati területen. 
 

A képviselő-testület már bő egy évtizede ter-
vezte új községháza építését, már három kü-
lönböző terv is készült, de eddig egyiket sem 
sikerült megvalósítani. Az önkormányzat tíz 
éven át folyamatosan kedvező pályázati lehe-
tőségekben reménykedett, azonban, mostanra 
kénytelen volt rájönni, hogy hiú ábránd pá-
lyázati forrásokra várni. Eközben a mostani 
épület állapota már annyira leromlott, hogy 
felújítása is legalább 15 millió forintot emész-
tene fel (idén erre már 9 millió forint elkülön-
ítésre került a költségvetésben). Azonban a 
képviselő-testület úgy döntött, hogy felújítás 
helyett érdemesebb új épületet építeni, mely-
ben az orvosi rendelő is méltó helyre kerül-
het. Ugyanis arról sem szabad elfeledkezni, 
hogy a kultúrház alagsora teljesen alkalmat-
lan orvosi rendelőként működni. 
Természetesen szó sincs nagyzolásról, hiszen 
az egész épület alapterülete mindössze 113  

 
 
 
 

Dr. Varga Ádám 2011. szeptember 30-i 
hatállyal munkahelyi összeférhetetlensége 
miatt lemondott képviselői és alpolgármes-
teri megbízatásáról. Lemondását a követ-
kezőkkel indokolta: 
 

Döntésem oka, hogy 2011 októberétől ügyész-
ségi fogalmazóként dolgozom Budapesten. 
Számomra sem a távolság, sem a munkakör 
nem jelentene akadályt páhoki feladataim ellá-
tásában, de az ügyészségi szolgálati viszony-
ról szóló törvény alapján ügyészségi fogalma-
zóként nem folytathatok politikai tevékenysé-
get és nem lehetek önkormányzati képviselő. 
Életem legjobb döntése volt tavaly elindulni a 
választáson, most pedig az eddigi legnehe-
zebb döntést kellett meghoznom. Bár tavaly 
ősszel előre jeleztem, hogy csak addig tudom 
vállalni majd a képviselőséget, amíg az nem 
lesz számomra összeférhetetlen hivatásom 
gyakorlásával, most mégis nagyon nehéz ezt 
kimondani. Nehéz, mert rengeteg élmény ért 
ez alatt az idő alatt, és a felém áradó bizalom 
is sokkal nagyobb volt annál, mint amire szá-
míthattam. Köszönettel tartozom képviselő-
társaimnak, a hivatal munkatársainak és a fel-
sőpáhoki embereknek is, mert az elmúlt egy 
évben számtalan nehéz helyzetben segítették 
a települést és engem is tudásukkal, kitartá-
sukkal és emberségükkel. >> 

 

>> Folytatás a 3. oldalon azonos címmel 
 
 
 

négyzetméter. Ebből a hivatal 82, az orvosi 
rendelő pedig 31 négyzetmétert foglal el 
(összehasonlításképpen a mostani épület szo-
rosan vett hivatali része 111, az orvosi rende-
lőé pedig 77 négyzetméter). A tárgyaló és az 
irodák mérete is kisebb lesz az eddiginél, az 
pedig talán magától értetődik, hogy a fenntar-
tási költségek jóval kisebbek lesznek a mos-
tani elavult hivatalénál. Persze a jelenlegi or-
vosi rendelő sem maradna funkció nélkül, ott 
kerülhet elhelyezésre a könyvtár, vagy ifjúsá-
gi klub kialakítására is lehetőség van. 
A beruházás teljes költsége 23 millió 773 
ezer forint. A kiadások fedezésére az önkor-
mányzat 16 millió forint hitelt vett fel, a ma-
radék összeget saját erőből biztosítja. A leg-
nehezebb döntés a hitelfelvétel elhatározása 
volt. A testület álláspontja szerint az önkor-
mányzat anyagi helyzete stabil, így vállalható 
éves szinten a törlesztéssel járó kb. 3 millió 
forint pluszkiadás (ez nagyjából akkora ösz-
szeg, amennyiről a polgármester és a képvi-
selők lemondanak azzal, hogy nem veszik fel 
tiszteletdíjukat), különösen annak fényében, 
hogy a falugondnoki autó lízingdíját már  

 
 
 
 
1971. június 17-én szentelték pappá Győr-
ben Kovács János esperes-plébánost. 

 

2011 háromszorosan is kerek évforduló János 
Atya számára. Márciusban töltötte be 70. élet-
évét, negyven éve szentelték pappá és húsz é-
ve Alsó-, Felsőpáhok, és Nemesbük (2006-ig 
emellett Sármellék, 1998 óta egy rövid 
megszakítással Szentgyörgyvár) lelkipásztora. 
Karmacson született, Győrben szentelték 
pappá. Zalaapátiban, Nagykanizsán, majd 
Kaposváron volt káplán. 1978-tól Inkén volt 
plébános, községünkben 1991 óta szolgál. 
1985-től címzetes esperes, majd 1998-tól he-
lyettes esperes egyházi címmel rendelkezik. 
Inke díszpolgára, az „Alsópáhokért” cím 
birtokosa. A felsőpáhoki képviselő-testület 
2010-ben a helyi katolikus közösség szolgá-
latában kiemelkedő érdemei, példamutató 
emberi magatartása alapján „Felsőpáhok 
Községért” kitüntetést adományozott neki. 
Papi szolgálatához további sok lelki és fizikai 
erőt, emellett a következő negyven évre is jó 
egészséget kívánunk János Atyának! 
 

  
nem kell fizetni. Ettől függetlenül nem az 
éveken át tartó törlesztés a cél, ugyanis az ön-
kormányzat szeretné a meglévő épületet és 
több építési telket is értékesíteni, továbbá 
iparűzési adóból is jelentős mértékű többlet-
bevételre számít, melyek mind hozzájárulhat-
nak a költségek fedezéséhez. 
A községházat Mózer Tibor építészmérnök 
tervezte, a kivitelezést pedig a tervek szerint 
október 11-én kezdi a közbeszerzésen győz-
tes Tisza Ép Kft. A befejezés határideje 2012. 
február második fele. A mogyoróbarna épület 
téglából készül, a kivitelező végzi a parkosí-
tási feladatokat, valamit a beépített bútorok 
beszerelését is. Az épület teljesen akadály-
mentesített lesz, küllemét tekintve pedig il-
leszkedni fog a falusias környezetbe. A tel-
ken kialakításra kerül majd hat darab par-
kolóhely is, a homlokzaton pedig a „KÖZ-
SÉGHÁZA” felirat fog díszelegni. 
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A kispályás focin ezúttal öt csapat vett részt, 
akik 25 perces meccseket játszottak, minden-
ki megmérkőzött mindenkivel. Ezúttal a Frici 
Bt. néven induló, és NBIII-as labdarúgókkal 
megerősített hévízi csapat is elfogadta a meg-
hívást, akik ellentmondást nem tűrő magabiz-
tossággal el is vitték a vándorkupát (minden 
meccset nagy gólkülönbséggel nyertek), mö-
göttük Felsőpáhok (csapatunk csak egy vere-
séget szenvedett), a Keszthely Police, az Al-
sópáhok Öregfiúk és a Hévízi Rendőrök csa-
pata végzett. A díjakat Németh Sándor pol-
gármestertől vehették át a csapatok, emellett 
idén díjazásra került a gólkirály és a legjobb 
kapus is. Mindketten a győztes csapatából 
kerültek ki: a 12 gólos Horváth Gyula lett a 
gólkirály, míg a mindössze 2 gólt kapó Ko-
vács Ferenc a legjobb kapus.  
A sátorban is változatos program várta az ér-
deklődőket. A kézműves foglalkozások és 
Mutyi Bohóc műsora mellett idén zumba 
órán is részt vehettek az érdeklődők. Ráadás-
ul egész délután nagy sikerrel üzemelt az ug-
rálóvár, a csúszda és a mászófal, valamint kü-
lönösen nagy sikert aratott az idén újdonság-
nak számító bungee trambulin. 
Ebédidőben a nagysátor elcsendesedett, vi-
szont a színpad mellett folyamatosan üzemelt 
a kíváló büfé (egészen hajnalig), ahol remek 
szakácsok forgatták a fakanalat, meleg éte-
lekkel és hűtött italokkal várták a vendégeket. 
A délutáni műsor úgy lett kialakítva, hogy 
minden korosztály és mindenféle zenei ízlés 
kedvelője találhasson a maga számára szim-
patikus programot, hogy a falu apraja-nagyja 
a sajátjának érezhesse a falunapot, hogy ott 
találkozhassanak a rég nem látott ismerősök-
kel, jól érezhessék magukat a nap folyamán. 

A délután a Hévíz White Horse Akrobatikus 
Rock and roll és Hip-hop szakosztály fellépé-
sével kezdődött, akik idén először vendéges-
kedtek nálunk. Pék Annamária és Murár Dé-
nes tanítványai (akik hétről hétre a felsőpáho-
ki kultúrházban gyakorolnak) akrobatikus 
rock ’n’ roll és hip-hop műsorral készültek 
számunkra. A legkisebbektől a tinédzserekig 
több korosztály is fellépett a tizennégy mű-
sorszámban, amelyen a fellépők és a közön-
ség is láthatóan jól érezte magát. 
Annak érdekében, hogy még nagyobb legyen 
a választási lehetőség a programok között, a 
színpadi műsorral egyidőben kezdetét vette a 
trial motoros bemutató is. Nagy Laciék egé-
szen fantasztikus pályát építettek fel a játszó-

tér mellett, és a lélegzetelállító műsor is le-
nyűgözte a több száz fős közönséget. 
Külön öröm volt, hogy az erős délutáni kez-
dés miatt idén nagyon korán megtelt a ren-
dezvénysátor, talán eddig még nem is volt 
példa arra, hogy már délután három óra körül 
ilyen sokan legyenek kint a falunapon. Ráa-
dásul mindezt úgy, hogy egész nap változé-
kony volt az időjárás, néhányszor el is kez-
dett csöpögni az eső, de összességében azért 
kellemes volt az idő. 
Délután három órakor Foki Veronika és Her-
telendy Attila léptek színpadra. Ők a Hevesi 
Sándor Színház művészei, akik operett és 
musicelműsort mutattak be. A közönségnek 
láthatóan tetszett ez az újítás, ráadásul a pro-
dukció is nagyon színvonalas volt. 
Négy órakor Poór Péter következett, aki az 
1967-es táncdalfesztiválon tűnt fel, majd vé-
gigturnézta Európát, számos neves díjat sö-
pört be. Ehhez képest a műsora kicsit laposra 
sikerült, de így is nagyjából húsz perccel töb-
bet töltött a színpadon a tervezettnél. Igaz, 
hogy kicsit sokat beszélt a számok között, 
azonban a lényeg, hogy akik szeretik őt, azok 
jól szórakoztak.  

 
A Csak Csajok formáció tavaly nagy sikert 
aratott, így természetes volt, hogy idén is 
meghívást kaptak a falunapra. A lányok idén 
is nagyon ügyesek és csinosak voltak, tánc-
bemutatóikkal nagy sikert arattak.  
Bunyós Pityu harmadszor vendégeskedett 
Felsőpáhokon, gyakorlatilag már hazajár 
hozzánk. Szerencsére idén sem kellett benne 
csalódni, műsorán azok is jól szórakozhattak, 
akiktől amúgy távol áll a mulatós zene.  
A falunapi program még soha nem volt eny-
nyire szoros, a fellépők szinte szó szerint egy-
másnak adták a mikrofont. Ráadásul idén – a 
salsások kivételével – mindenki rendben meg 
is érkezett. Néhány műsor hosszabb is volt a 
tervezettnél, így este hat órára már több tíz 
perces csúszásban voltunk a tervezett prog-
ramhoz képest. 
Minden csúszás ellenére sem maradhatott el 
a nap legszebb pillanata, amikor Polgármes-
ter Úrral átadtuk az idei Felsőpáhok Község-
ért kitüntetéseket, amelyeket idén Németh 
László korábbi iskolaigazgató (posztumusz), 
és dr. Horváth Imre ügyész kaptak meg (a dí-
jazottakról külön cikkben számolunk be). 
Az ünnepélyes percek után újra a szórakozá-
sé volt a főszerep, ugyanis a Szájhős, azaz 
Hegyi Roland és Nagy Márk léptek színpad-
ra. A srácok 2010 elején tűntek fel, azóta 
együttesük a zenei és a rádiós porondon is 
(nagy hallgatottság mellett fut műsoruk a He-
likon Rádióban) nagy sikereket ér el, lemez-

bemutató koncertjükön például kétezernél is 
többen vettek részt. A falunapi színpadon is 
remek rap-műsorral rukkoltak elő. 

A fiatal titánok után következtek a műfaj 
mesterei, az Animal Cannibals. Őket a válto-
zatosság mellett főleg azért hívtuk meg, mert 
köztudott róluk, hogy produkciójukon azok is 
jól szoktak szórakozni, akik amúgy a rap-et 
illetve a hip-hop zenét nem szeretik. Qka MC 
és Ricsipí egyszerűen remekül értenek a han-
gulatcsináláshoz, ezt nálunk is megmutatták. 
Vastag Tamás az X-Faktor-ban robbant be a 
köztudatba, népszerűsége azóta is töretlen. Ez 
Felsőpáhokon is megmutatkozott, ahol szinte 
megőrültek érte a tinédzserek. Rajongóit nyíl-
ván az sem zavarta, hogy a műsor színvonala 
(szerény véleményem szerint) hagyott maga 
után némi kívánnivalót. 
Az előzetes programban nem szerepelt 
Kvárta Matyi fellépése, de sikerült őt meg-
győzni arról, hogy mutassa meg a mi színpa-
dunkon is kivételes freestyle-tudását. Lehet, 
hogy nem mindenki tudja értékelni azt, amit 
Matyi a labdával tud, de az biztos, hogy egé-
szen kivételes tudás birtokában van. Ezt 
számtalan versenyeredménye is bizonyítja és 
egyre többen ismerik már külföldön is. 
A napnak még korántsem volt vége, fél ki-
lenckor Tóth Gabi lépett színpadra. A friss 
VIVA-Comet díjas énekesnő hozta jól ismert 
vagány stílusát, nagy sikert aratott a felsőpá-
hoki színpadon. 
A nap fénypontja ezúttal is a húsz perces tű-
zijáték volt, amit idén is a hajnalig tartó bál 
követett, ezúttal a Helios zenekar közremű-
ködésével. Alaposan kitáncolhatta magát az, 
akinek a tartalmas egész napos program után 
még maradt némi ereje, bár igaz, hogy a hű-
vös idő és a zenekar által tartott hosszú szü-
netek nem tettek jót az esti programnak. 
Annyi bizonyos, hogy az eddigi legtartalma-
sabb falunapon vagyunk túl. Biztosan nem az 
idei volt az eddigi legszínvonalasabb prog-
ram, azonban idén is rengeteg ember önzet-
len munkája volt benne abban, hogy minden-
ki jól szórakozzon. Remélhetőleg a páhokiak 
és a máshonnan idelátogatók is jól érezték 
magukat! Folytatás jövőre! 

Varga Ádám 
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Kegyelettel tudatjuk, hogy 69 éves korá-
ban, szeptemberben elhunyt Horváth La-
josné, korábbi felsőpáhoki polgármester. 
 

Horváth Lajosné Vida Rozáliát a rendszer-
váltás után, 1990-ben választották polgár-
mesterré, a települést két cikluson keresz-
tül, egészen 1998-ig vezette. 
Polgármestersége idején történt meg az ön-
álló polgármesteri hivatal létrehozása, a 
vízelvezető rendszer fejlesztése, a telefon- 
és kábeltévé hálózat kiépítése, a zalakösz-
vényesi pontonhíd megépítése, a pásti gö-
dör feltöltése, a pásti terület belterületbe 
vonása, azon építési telkek kialakítása. Tá-
mogatta a sportkör újjáalakítását, közössé-
gi rendezvények szervezését. 
Kegyelettel emlékezünk a 64 éves korában 
elhunyt Frankó Pálnéra is, aki másfél évti-
zeden keresztül volt a Polgármesteri Hiva-
tal köztisztviselője. 
Az Önkormányzat együttérzését fejezi ki a 
gyászoló hozzátartozóknak. 
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Örülök, hogy februárban 
Németh Sándornak adhat-
tam át a stafétát, hiszen biz-
tos voltam és vagyok benne, 
hogy ennek a falunak rá van 
szüksége. Németh Sándor 
és dr. Horváth Éva visszaté-

résével olyan elöljárókat kapott a település, 
illetve a hivatal, akiknél keresve se találnánk 
alkalmasabbat. 
Sokszor hangoztattam és igyekeztem tartani 
is magam hozzá, hogy a képviselőség nem 
valamiféle rang, amivel kérkedni lehet, ha-
nem felelősség és szolgálat, amivel a települ-
ést kell segítenünk. Remélem, hogy a kétke-
dőknek is sikerült bizonyítanom azt, hogy 
úgy is maximális erőbedobással el tudom lát-
ni feladataimat, hogy nem lakom Páhokon. 
Úgy gondolom, hogy ez kötelességem is volt, 
mint ahogyan mindenkinek kötelessége segí-
teni képességei és lehetőségei szerint otthona 
boldogulását. Ki jobban átérzi, ki kevésbé, de 
mi mind felsőpáhokiak vagyunk, itt vagyunk 
otthon, azért kell tennünk, hogy ez a település 
jusson előrébb valahogy. Nekem az az állás-
pontom, hogy bárhova megyünk, minden 
más helyen jobban vagy kevésbé, de idege-
nek leszünk ebben a világban. Mi itt vagyunk 
otthon, így Felsőpáhokért kell tennünk. Más 
dolog lakni valahol és más dolog otthon len-
ni. Szeretném, ha mások is így gondolnák sa-
ját magukról, és így összefogva sikerülne ott-
honunkat tovább fejleszteni. 
Elkeserít, ha azt látom, hogy valaki ennek a 
településnek az érdekeivel szemben tevé-
kenykedik, vagy éppen azok iránt teljesen kö-
zömbös. Gáncsoskodva illetve érdektelenül 
nem fog előrébb jutni ez a falu. Az pedig ki-
nek jó? Legfeljebb azoknak a felsőbb körök-
nek, akik amúgy is tönkre akarják tenni a kis-
településeket. De mi igenis egy életképes falu 
vagyunk, és ezt együtt kell bebizonyítanunk. 
Éppen ezért is büszke vagyok rá, hogy ottho-
nom képviselő-testületének tagja lehettem. 
Pont az előbb elmondottakból következően 
természetesen azzal, hogy nem leszek képvi-
selő, még nem szűnök meg felsőpáhokinak 
lenni, így továbbra is minden erőmmel azon 
leszek, hogy Felsőpáhokot segítsem. Szeret-
nék továbbra is aktívan részt venni a helyi 
közösségi életben, ezután is minden téren 
számíthat rám a képviselő-testület és a pol-
gármesteri hivatal éppúgy, ahogy a település 
lakói is. Továbbra is szerkesztem a honlapot 
és az újságot, szeretném terelgetni a focicsa-
pat ügyeit, de bármi mást is szívesen vállalok, 
amiben számítanak rám.  
A képviselő-testületnek és a polgármesteri hi-
vatalnak is további eredményes munkát kí-
vánok! Különösen pedig utódomnak, Mészá-
ros Norbertnek kívánok sok erőt és önzetlen-
séget! Ne feledjék, csak Felsőpáhok számít! 
Büszke vagyok rá, hogy ide tartozhatok. 

 
 
 

Idén negyedszer ítélték oda a „Felsőpáhok 
Községért” kitüntetést, mégpedig Felsőpá-
hok ifjúságáért végzett több évtizedes kie-
melkedő oktatási munkája elismeréseként 
Németh László korábbi iskolaigazgató 
(posztumusz) részére, valamint a település 
érdekében kifejtett tevékenysége elismer-
éseként dr. Horváth Imre ügyész részére. 
 

Dr. Horváth Imre 1973-ban született Keszt-
helyen. Általános iskolai tanulmányait Alsó-
páhokon folytatta. A mosonmagyaróvári ma-
gyar-német kéttannyelvű gimnáziumban 
érettségizett, majd 1997-ben Pécsen szerzett 
jogász diplomát. Jelenleg a Keszthelyi Városi 
Ügyészség vezető-helyettes ügyésze. 
Településünk életében tevékenyen részt vesz, 
1993-ban a felsőpáhoki Kolping Családi 
Egyesület alapító tagja volt. 1998 és 2008 kö-
zött a Magyar Kolping Szövetség Felügyelő 
Bizottságának tagjaként tevékenykedett, szá-
mos nemzetközi rendezvényen képviselte az 
egyesületet és a szövetséget. 
1993-ban a felsőpáhoki sportegyesület újjá-
alakításában tevékeny szerepe volt, annak 
alapító tagja. 1998 és 2008 között tíz évig 
dolgozott az Alsópáhoki Iskola és Óvoda 
Gyermekeiért Alapítvány kuratóriumának 
tagjaként. 1999-től a Felsőpáhokért Közalap-
ítvány kuratóriumának elnöke. Tevékenység-
ével elősegítette a helyi közfeladatok ellátá-
sát, az általa vezetett alapítvány támogatta a 
helyi önkormányzati épületek felújítását, kul-
turális feladatok ellátását.  
Dr. Horváth Imre több mint 10 éven keresz-
tül közreműködött a falunapok szervezésében 
és lebonyolításában, ellátta a műsorvezetői 
feladatokat, tevékenysége nagymértékben 
emelte a programok színvonalát. 
 
 
 
Magyarországon 2011. október 1-től októ-
ber 31-ig népszámlálást tartanak. 
 

Az összeírásban a részvételt és a hiteles adat-
közlést törvény teszi kötelezővé. A népszámlá-
lás teljes körű lakás- és személyösszeírást je-
lent, a válaszokat a 2011. október 1-i állapot 
szerint kell megadni. A népszámlálás során 
felvett adatok csak statisztikai célokat szolgál-
nak, felvételük és feldolgozásuk során az adat-
védelmi törvény előírásai érvényesülnek. Az 
összeírás kiterjed az ország területén életvitel-
szerűen élő, valamint a 12 hónapnál rövidebb 
ideig külföldön tartózkodó magyar állampol-
gárokra. Összeírják a 3 hónapnál hosszabb 
ideig itt tartózkodó külföldieket és a hontala-
nokat is. Számba vesznek minden lakást, la-
kott üdülőt, egyéb lakóegységet is. A kérdőí-
vek kitölthetők elektronikus úton, önki-töltés-
sel, vagy a számlálóbiztos segítségével, de 
háztartásonként minden személyre azonos mó-
don. Felsőpáhokon az összeírással kapcsolatos 
feladatokat Bognár Attiláné és Markóné Ha-
raszti Marianna látják el.      forrás: nepszamlalas.hu 

 
Németh László Hévízen született 1950-ben. 
Keszthelyen érettségizett, majd a Kossuth 
Lajos Katonai Főiskolán szerzett tanári diplo-
mát. Közel hét évig katonai pályán tevékeny-
kedett, majd 1979-től került tanárként az al-
sópáhoki általános iskolába. 1985-ben ma-
gyar nyelv és irodalom tanári diplomát is 
szerzett, 1999-ben pedig a budapesti Műszaki 
Egyetem két éves közoktatás-vezetői szakán 
szerzett diplomát. 
Munkássága alatt 27 évet közvetlen tanári 
pályán töltött, kiemelt célja volt mindvégig a 
fiatalok nevelése. 1994-től az általános iskola 
igazgatójának helyetteseként dolgozott, majd 
1999-től haláláig az iskola igazgatója volt. 
Háromszor részesült miniszteri kitüntetésben. 
Az általános iskola és tornaterem építésénél, 
mint tanár és mint vezető tevékenyen közre-
működött, munkájával segítette a fejlesztés 
megvalósítását. Nevét fémjelezték az iskolás-
ok szakmai versenyeken elért sikerei, ahol 
különösen a sport és a magyar irodalom terén 
felkészítő tanárként is részt vett. 
Pályafutása alatt megismerte azt iskola mű-
ködési területén élő embereket. Jó kapcsolat-
ot tartott a szülőkkel, önkormányzatokkal, a 
gyerekek tisztelték és szerették. Egész mun-
kásságát áthatotta a gyermekek iránti szeretet, 
a szó klasszikus értelemben vett pedagógus 
volt, aki nem csak oktatta gyermekeinket, de 
példát is mutatott számukra. 
Mindannyiunkat mélységesen megrendített, 
amikor 54 évesen hirtelen elragadta a halál. 
Emlékét azóta is őrizzük és tiszteljük. 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Felsőpáhok Info         4. oldal 
 

 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

A Szent István utca egy részlete az 1976-ban 
és 2007-ben. Köszönet a képekért Németh 
Balázsnak! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

További régi képek találhatók a faluról a 
www.felsopahok.hu honlapon, ahova sze-
retettel várjuk az Önök archív felvételeit is! 
 
 
 
 
 

 

 
 

 

Több, településünket szépítő beruházás is 
megvalósult idén, többnyire a polgármes-
teri keret terhére. 
 

Sajnos fejlesztésre sosincs sok forrás, de 
amikor Németh Sándor polgármester február-
ban visszatért, a testület tagjaihoz hasonlóan 
lemondott tiszteletdíjáról, így kb. másfél millió 
forint felszabadult a költségvetésben. Ebből a 
pénzből létrehozásra került egy polgármesteri 
keret, amiből több faluszépítő fejlesztés is 
megvalósulhatott. Az elhasználódott utcatáblá-
kat sikerült újakra cserélni (valamint több vi-
rágtartót is beszerezni) ezek készíttetése és fel-
iratoztatása összesen 389 ezer forintba került. 
A táblákra, valamint a többfelé elhelyezett vi-
rágtartókba is cserepes virágok kerültek, ez  
224 ezer forintot emésztett fel. Olcsón sikerült 
hozzájutni Hévíz lecserélt adventi díszkivilágí-
tásának egyes elemeihez is, valamint a falu két 
végében elhelyezett üdvözlőtáblákhoz (279 
ezer forint). A díszkivilágításhoz hamarosan 
kiépítésre kerülnek a csatlakozók is. 
Bár más forrásból, de tavasszal a focipályán új 
kispadokat készítettek az elavultak helyére, be-
fejezték a ping-pong asztalt és kijavították a te-
niszpálya hibáit is.  

 
 
 

Közgyűlést tartott nyáron a Felsőpáhok 
SC. A klub komoly változtatásokat hatá-
rozott el annak érdekében, hogy a csapat 
utóbbi években megtépázott becsületét si-
kerüljön helyreállítani.  
 

Évek óta a széthúzás és a viták jellemezték az 
együttest, ebből viszont elég volt. Sikerült a 
tagsággal több olyan változtatást is elfogadni, 
amelyek a fegyelem és a csapatszellem erősí-
tését szolgálják. Házirend készült, melyet min-
den játékosnak be kell tartania. Mindenkinek 
ki kell vennie a részét a csapat körüli munkák-
ból (öltözőtakarítás, pályameszelés stb.), emel-
lett nagyon fontos, hogy heti két edzés is van.  
Több fiatal is érkezett, jelenleg hat 20 év alatti 
játékosunk van. Sajnos egyelőre edzőt még 
nem sikerült találni (úgy tűnik, hogy a potenci-
ális jelöltek egyelőre nehezen hiszik el, hogy 
tényleg rend van), így ideiglenesen Sárvári Já-
nos látja el az edzői feladatokat. A vezetésben 
is történtek változások: bár az elnök Erdélyi 
Zoltán maradt, a klub ügyeit Varga Ádám el-
nökhelyettes viszi. Az elnökségben helyet ka-
pott még Acél Ferencné (gazdasági vezető), 
Iberhart Sándor (klubmenedzser) és Németh 
Balázs (technikai feladatok). 
A közgyűlés tagdíjat is elfogadott, ami éves 
szinten 1000 forint. Ez egy jelképes összeg, de 
összeadódva nagyban hozzájárul a költségve-
téshez. A klub nagy örömmel fogadja pártoló 
tagi hozzájárulások befizetését is. Készül a 
csapat honlapja is, amely a foci.felsopahok.hu 
címen érhető el. 
Bár a bajnokságban egyelőre pontot még nem 
sikerült szerezni, de a rend és a munka előbb-
utóbb meg fogja hozni gyümölcsét. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Hosszú bizonytalanság után október 
elején végre elkezdődhet a felsőpáhoki 
templom felújítása. 
 

A templom községünk egyetlen jelentősebb 
építményének számít, ezért megóvása külö-
nös jelentőséggel bír a település számára. 
Sajnos az épület folyamatosan süllyed, a to-
rony pedig szépen lassan kezd elválni a 
templom többi részétől. A kőből készült 
támfal düledezik, néhány helyen már-már 
életveszélyes. 
Bár a felújításra az önkormányzatnak nem 
volt joga pályázni, az egyházközség ezt 
megtette, és másfél évvel ezelőtt sikerült is 
elnyerni nettó 33 és fél millió forintot az Új 
Magyarország Program keretében, ráadásul 
100 százalékos finanszírozással (azaz az 
áfát sem kell önerőből megfizetni). 
Ezzel azonban a nehézségek még nem ol-
dódtak meg, ugyanis a pályázat utófinanszí-
rozású, azaz csak a munkák befejezése után 
fizetik ki a költségeket. Így komoly erőfe-
szítést igényelt a szükséges forrás előterem-
tése. Úgy tűnik azonban, hogy most már 
minden sínen van, és elkezdődhet a felújítás, 
melynek keretében újjáépítik a támfalat és 
korszerű technikai megoldásokat felhasznál-
va megerősítik a templom szerkezetét, meg-
gátolják a további süllyedést. A felújítást 
várhatóan 2012 március végére fejezik be. 
Bár az Önkormányzat a pályázatban nem 
vehetett részt, a pályázatírásban nyújtott se-
gítséggel és a munkához szükséges területek 
rendelkezésre bocsátásával is kifejezi, hogy 
fontosnak tartja a beruházást. 

 
- 
 

• Felhívás a címek javítására 
 

Felhívjuk a Tisztelt Lakosok figyelmét arra, 
hogy akik ezt az elmúlt években még nem 
tették meg, szíveskedjenek minél előbb bejel-
enteni a szolgáltatókhoz régi utcanevük és 
házszámuk változását. Ez egyrészt kötelezett-
ség is, másrészt a régi cím miatt esetleges he-
lyettesítésnél a postai kézbesítő számára ko-
moly nehézséget jelent a levelek eljuttatása 
az érintett címzettekhez. 
 

• Igényelhető az Alaptörvény 
 

A Közigazgatási és Igazságügyi Minisztéri-
um területi közigazgatásért felelős államtit-
kára kérésének megfelelően Felsőpáhokon is 
felállításra került az Alaptörvény Asztala. Így 
a Polgármesteri Hivatalban ügyfélfogadási 
időben már igényelhető az Alaptörvény in-
gyenes, Dr. Kövér László házelnök által aláírt 
példánya. Ehhez mindössze egy igénylőlapot 
kell kitölteni, amelyen a név és a cím meg-
adása szükséges. 
 

• Iskolakezdési támogatás 
 

Felsőpáhok Község Önkormányzata idén is 
erején felül hozzájárul a helyi közoktatásban 
résztvevők költségeinek enyhítéséhez. A leg-
több településen példátlannak számító, 10 
ezer forintos egyszeri támogatásban idén 90 
helyi tanuló részesült, ami összesen 900 ezer 
forint kiadást jelent. Bár ez az összeg jelentő-
sen megterheli a költségvetést, az önkor-
mányzat kiemelkedően fontosnak érzi azt, 
hogy ezekben a nehéz időkben is igyekezzen 
a családok válláról legalább a terhek egy kis 
részét levenni. 
 

• Rendezési terv felülvizsgálata 
 

Az elkerülő út építése miatt hamarosan elké-
szül Felsőpáhok rendezési tervének felülvizs-
gálata. A jelenlegi még 2004-ben készült, 
azonban az új 76-os út nyomvonalának válto-
zása miatt szükségessé vált a terv módosítása. 
Természetesen ennek költségét teljes egészé-
ben a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. 
állja, az önkormányzat csak a lebonyolítást 
vezényli. Mivel a felülvizsgálat alapvetően az 
útépítés miatt szükséges, ezért a többi részle-
tében a jelenlegihez képest nagyobb változta-
tásokra most nincs lehetőség. Azonban ter-
mészetesen kisebb kiigazításokra, javításokra 
sor kerülhet. 
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